

The Clerk informed the House of the unavoidable absence of Madam Speaker, whereupon Mr. Lloyd Francis (Ottawa West), Chairman of Committees of the Whole House, took the Chair as Deputy Speaker, pursuant to the Statute in that case made and provided.

PRAYERS

Mr. Deputy Speaker informed the House that the Clerk of the House had laid upon the Table the Four Hundred and Fifty-Fifth Report of the Clerk of Petitions, stating that he has examined the petition signed by members of All Saints' Anglican Church, in Melfort, in the province of Saskatchewan, concerning nuclear disarmament, presented by the honourable Member for Mackenzie (Mr. Korchinski) on Thursday, May 19, 1983 and finds that the petition meets the requirements of the Standing Orders as to form.

Mr. Deputy Speaker informed the House that the Clerk of the House had laid upon the Table the Reports of the Clerk of Petitions numbered 456 to 483, 485 to 510, 512, 513 and 515 to 546, stating that he has examined the petitions signed by residents of Canada, concerning the Crowsnest Pass rate, presented by the honourable Members for Regina West (Mr. Benjamin), Humboldt—Lake Centre (Mr. Althouse), Prince Albert (Mr. Hovdebo), Yorkton—Melville (Mr. Nystrom), Regina East (Mr. de Jong), Saskatoon East (Mr. Ogle), Winnipeg—St. James (Mr. Keeper), Spadina (Mr. Heap), Skeena (Mr. Fulton) Dauphin—Swan River (Mr. Lewycky), The Battlefords—Meadow Lake (Mr. Anguish), Churchill (Mr. Murphy), Kootenay East—Revelstoke (Mr. Parker), Winnipeg—Birds Hill (Mr. Blaikie), Oshawa (Mr. Broadbent), Kootenay West (Mr. Kristiansen), Beaches (Mr. Young), Vancouver Kingsway (Mr. Waddell), Selkirk—Interlake (Mr. Sargeant), Cowichan—Malahat—The Islands (Mr. Manly), Hamilton Mountain (Mr. Deans), Nanaimo—Alberni (Mr. Miller), New Westminster—Coquitlam (Miss Jewett) and Winnipeg North (Mr. Orlikow), respectively, on Thursday, May 19, 1983 and finds that the petitions meet the requirements of the Standing Orders as to form.

Mr. Deputy Speaker informed the House that the Clerk of the House had laid upon the Table the Reports of the Clerk of Petitions numbered 484, 511 and 514, stating that he has examined the petitions signed by residents of Canada, concerning the Crowsnest Pass rate, presented by the honourable Members for Comox—Powell River (Mr. Skelly) and Willowdale (Mr. Peterson), respectively, on Thursday, May 19, 1983 and finds that the petitions do not meet the requirements of the Standing Orders as to form.

The honourable Member for Oshawa (Mr. Broadbent) having made use of unparliamentary language was ordered by Mr. Deputy Speaker to withdraw the offending words. The honourable Member having declined to comply with that direction, Mr. Deputy Speaker named Mr. Broadbent for disregarding the authority of the Chair.

Thereupon, Mr. Broadbent withdrew the offending words.

Le Greffier informe la Chambre de l'absence inévitable de Madame le Président. Après quoi, M. Lloyd Francis (Ottawa-Ouest), président des Comités pléniers, monte au Fauteuil à titre de vice-président, en conformité du statut qui régit le cas de cette nature.

PRIÈRE

Monsieur le vice-président fait savoir à la Chambre que le greffier a déposé sur le Bureau le quatre cent cinquante-cinquième rapport du greffier des pétitions, qui fait connaître qu'il a examiné la pétition signée par des membres de l'église anglicane All Saints de Melfort, dans la province de la Saskatchewan, concernant le désarmement nucléaire, présentée par l'honorable député de Mackenzie (M. Korchinski) le jeudi 19 mai 1983, et qu'il constate que la pétition est conforme aux exigences du Règlement, quant à sa forme.

Monsieur le vice-président fait savoir à la Chambre que le greffier a déposé sur le Bureau les rapports numéros 456 à 483, 485 à 510, 512, 513 et 515 à 546 du greffier des pétitions, qui fait connaître qu'il a examiné les pétitions signées par des résidents du Canada, concernant le tarif du Pas du Nid-de-Corbeau, présentées par les honorables députés de Regina-Ouest (M. Benjamin), Humboldt—Lake Centre (M. Althouse), Prince-Albert (M. Hovdebo), Yorkton—Melville (M. Nystrom), Regina-Est (M. de Jong), Saskatoon-Est (M. Ogle), Winnipeg—St. James (M. Keeper), Spadina (M. Heap), Skeena (M. Fulton), Dauphin—Swan River (M. Lewycky), The Battlefords—Meadow Lake (M. Anguish), Churchill (M. Murphy), Kootenay-Est—Revelstoke (M. Parker), Winnipeg—Birds Hill (M. Blaikie), Oshawa (M. Broadbent), Kootenay-Ouest (M. Kristiansen), Beaches (M. Young), Vancouver Kingsway (M. Waddell), Selkirk—Interlake (M. Sargeant), Cowichan—Malahat—Les Îles (M. Manly), Hamilton Mountain (M. Deans), Nanaimo—Alberni (M. Miller), New Westminster—Coquitlam (M^{lle} Jewett) et Winnipeg-Nord (M. Orlikow) respectivement, le jeudi 19 mai 1983, et qu'il constate que les pétitions sont conformes aux exigences du Règlement, quant à leur forme.

Monsieur le vice-président fait savoir à la Chambre que le greffier a déposé sur le Bureau les rapports numéros 484, 511 et 514 du greffier des pétitions, qui fait connaître qu'il a examiné les pétitions signées par des résidents du Canada, concernant le tarif du Pas du Nid-de-Corbeau, présentées par les honorables députés de Comox—Powell River (M. Skelly) et Willowdale (M. Peterson) respectivement, le jeudi 19 mai 1983, et qu'il constate que les pétitions ne sont pas conformes aux exigences du Règlement, quant à leur forme.

L'honorable député d'Oshawa (M. Broadbent), s'étant exprimé dans un langage non parlementaire, reçoit de monsieur le vice-président l'ordre de retirer ses paroles offensantes. L'honorable député, ayant refusé d'obtempérer, monsieur le vice-président nomme M. Broadbent pour n'avoir pas respecté l'autorité de la Présidence.

Sur ce, M. Broadbent retire ses paroles offensantes.